

WENGERPLATTNER

Unser neuer Konsulent Our new counsel

Dr. Hans Ulrich Liniger

BASEL | ZÜRICH | BERN

Dieter Gränicher, Dr. iur.
Karl Wüthrich, lic. iur.
Yves Meili, lic. iur.
Filippo Th. Beck, lic. iur., M.C.J.
Fritz Rothenbühler, Dr. iur.
Peter Sahli
Thomas Wetzel, Dr. iur.
Marc Nater, Dr. iur., LL.M.
Brigitte Umbach-Spahn, lic. iur., LL.M.
Beat Stalder, Prof. Dr. iur.
Urs Schüpfer
Stephan Kesselbach, Dr. iur.
Placidus Plattner, lic. iur.
Carlo Conti, Dr. iur.
Daniel Tobler
Oliver Künzler, Dr. iur.
Gaudenz Schwitter, Dr. iur.
Karin Graf, lic. iur., LL.M.
Katja Schott-Morgenroth, lic. iur.
Andrea Strahm, lic. iur.
Roland Bachmann, Dr. iur., LL.M.



Wir freuen uns, Ihnen mitzuteilen, dass Herr Dr. Hans Ulrich Liniger, Rechtsanwalt, per 1. November 2018 als Konsulent in unsere Kanzlei aufgenommen wurde.

We are pleased to inform you that Dr. Hans Ulrich Liniger, attorney at law, became a counsel at our lawfirm on 1 November 2018.

Hans Ulrich Liniger Dr. iur.

Rechtsanwalt **Umwelt | Energie | Recht**

Hans Ulrich Liniger, geboren 1949, studierte an der Universität Zürich und doktorierte 1982. Er erwarb 1979 das Anwalts-patent. In der Folge spezialisierte er sich auf Energie- und Umweltrecht und absolvierte ein Nachdiplomstudium in Rohstoff-, Energie- und Umweltrecht an der University of Denver, USA.

Nach Tätigkeiten in der schweizerischen Elektrizitätswirtschaft sowie als Leiter des Rechtsdienstes und des Asbest-Krisenstabs eines internationalen Baustoffkonzerns, gründete er 1990 mit der Ecosens AG eine in der Schweiz führende Beratungsunternehmung für umweltrelevante Problemstellungen, welche er bis 2017 als Präsident des Verwaltungsrates und Partner führte und prägte. Er wird der Ecosens AG auch weiterhin verbunden bleiben und damit die Kontinuität der Zusammenarbeit mit Wenger Plattner sicherstellen.

Hans Ulrich Liniger berät private und öffentlich-rechtliche Mandanten in allen Fragen des Umwelt- und Energierechts, insbesondere auch des Wasserrechts (Konzessionserteilungen und Heimfall). Er begleitet sie in komplexen Umwelt- und energierechtlichen Bewilligungs- und Konzessionsverfahren und koordiniert Environmental Due Diligence Prozesse. Er ist auch als Dozent und Referent in der höheren Berufsbildung tätig.

Attorney at Law **Environment | Energy | Law**

Hans Ulrich Liniger, born 1949, studied at the University of Zurich, earning his doctorate in 1982. He was admitted to the Bar in 1979. He subsequently specialised in energy and environmental law, and completed post graduate studies in Energy and Environmental Law at the University of Denver, USA.

Following the provision of legal services at an American engineering firm, in the Swiss electricity industry, and acting as head of legal services and the asbestos crisis unit of an international building materials group, he founded Ecosens AG in 1990 which has become a leading consulting firm in Switzerland for environmental issues. He led the company and shaped it as Chairman of the Board of Directors and as partner until 2017. He will continue to be associated with Ecosens AG, and thereby ensure the continuity of the collaboration with Wenger Plattner.

Hans Ulrich Liniger advises individual and public sector clients on the full range of energy and environmental law issues, particularly water law (water right licenses and reversion). He guides clients through complex environmental and energy law permit and water right license procedures, and co-ordinates environmental due diligence processes. He is also a lecturer and speaker at higher professional education institutions.

Standorte:

Aeschenvorstadt 55
CH-4010 Basel
T +41 61 279 70 00
F +41 61 279 70 01
basel@wenger-plattner.ch

Seestrasse 39 | Postfach
CH-8700 Küsnacht-Zürich
T +41 43 222 38 00
F +41 43 222 38 01
zuerich@wenger-plattner.ch

Jungfraustrasse 1
CH-3000 Bern 6
T +41 31 357 00 00
F +41 31 357 00 01
bern@wenger-plattner.ch

Repräsentanz:

11, rue du Général Dufour
CH-1204 Genf
T +41 22 800 32 70
F +41 22 800 32 71
geneve@wengerplattner.ch

www.wenger-plattner.ch